
ÒHav�em de ser responsables  i aguantarÓ

ÒPassaran encara uns dies abans que tot estigui net, per� Salt sÕest�

recuperantÓ

ÒReclam�vem un acord just i assumible en defensa dels interessos dels

ve�ns per no perjudicar el cost municipalÓ

Jordi Vi�as en una de les atencions als mitjans que ha

fet al llarg dels 21 dies de vaga de la recollida

dÕescombraries a Salt QUIM PUIG.

El municipi de Salt torna a recuperar progressivament la normalitat

i els carrers m�s nets despr�s de 21 dies de vaga dels treballadors

del servei de recollida dÕescombraries. El conf licte laboral entre el

comit� de vaga i lÕempresa concession�ria, FCC Medio Ambiente,

ha posat a prova ve�ns i Ajuntament. LÕalcalde, Jordi Vi�as, que

encap�ala el govern municipal dÕERC i JxCat fa balan� dÕuna vaga

que ha estat una de les m�s llargues del sector a la demarcaci�.

Encara es veuen punts amb brossa acumulada. Quants dies

passaran abans que tots els carrers estiguin nets?�s dif�cil,

evidentment lÕacumulaci� era molt impor tant. Era evident que els

serveis m�nims no es complien i lÕacumulaci� tamb�; passaran

encara uns dies abans que tot estigui net, no puc dir si ser�

dimecres o dijous. Del que es tracta �s que de mica en mica la

ciutat vagi recuperant la normalitat.Satisfets de com va la cosa

dÕen�� de dissabte passat?S�. Entenem que, un cop aconseguit

lÕacord, lÕempresa es posa a treballar for�ant el ritme per intentar

recuperar el funcionament normal com m�s aviat millor. �s dÕinter�s

per a totes les par ts, tamb� per al propi funcionament del

servei.Ha dit que era un acord just i assumible; per a les f inances municipals?Evidentment nosaltres defens�vem

els interessos de ve�ns i ve�nes. Podia ser just i assumible un increment dÕun 0,9 % per� que no fos dÕun IPC m�s 1

punt, per exemple. Els treballadors tenen dret a millorar la seva situaci� laboral i econ�mica en relaci� amb les

p�rdues que hagin pogut tenir. Tot acord que no ens supos�s un increment del contracte ens semblava

assumible. A m�s, de cara a la ciutadania �s evident que no volem apujar la taxa dÕescombraries i volem

bonif icar els 21 dies sense servei.Havia dÕintervenir directament la Generalitat?Ho han fet tant Salut com Treball

perqu� han fet els seus informes a requeriment de lÕAjuntament. El que potser s� que haur�em demanat �s una

mica m�s de celeritat. Per� b�, com a Ajuntament hem fet el que cr�iem que tocava, demanant informes quan

v�iem que sÕestaven vulnerant els drets dels ciutadans en termes de mobilitat i salut p�blica. Si la resposta havia

de ser m�s r�pida, podr�em parlar-ne.La pr�rroga dÕun any ja est� decidida, la seg�ent se la pensaran?Vam fer

un replantejament de model i servei quan vam def inir aquest nou contracte. El sistema funcionava i ha de tornar

a funcionar. Entremig han aparegut aquestes reivindicacions i la vaga, per� en tot cas cal veure en aquest any

de pr�rroga com acaba de funcionar i valorar quines coses es poden incorporar en un nou contracte.Qu� sap

m�s greu dÕaquests 21 dies, les queixes dels ve�ns?No. Les queixes dels ve�ns s�n leg�times, nom�s faltaria. El

que sap m�s greu s�n les mol�sties que seÕls han generat. Tots hem patit aquesta situaci�. Evidentment el

seguiment de les negociacions i les mediacions el f�iem tamb� des del consistori i el pat�em.Les sancions a

lÕempresa?Vam obrir un expedient, ara el tancarem per� all� tindr� el seu recorregut.�s el pitjor tr�ngol del seu

temps a lÕalcaldia?Evidentment no �s agradable tenir un servei essencial com la recollida dÕescombraries afectat



21 dies amb un problema molt gran per als ve�ns. Hav�em dÕactuar de manera responsable i aguantar perqu�

acab�s amb un acord just i assumible.Qu� diria als ve�ns que defensen que el servei hauria de ser municipal?S�n

serveis que requereixen un alt grau dÕexper tesa i especialitzaci�, nivells dÕinversi� i gesti� professionalitzada

que queden molt lluny de lÕ�mbit de les compet�ncies dÕuna administraci� local. Per a lÕAjuntament de Salt

assumir-ho directament no �s una opci� ni viable ni assumible a cur t o mitj� termini. Alhora, externalitzar el servei

no vol dir en cap cas desentendre-seÕn, ans al contrari, implica un seguiment peri�dic i una valoraci� de la seva

execuci�, una f iscalitzaci� necess�ria com a titulars del servei.

Publicat a:

-El Punt Avui. Girona 18-01-2022, P�gina 22

Font del document:

http://www.elpuntavui.cat/societat/ar ticle/13-serveis/2086686-haviem-de-ser-responsables-i-aguantar.html


